
Projekt Šance se snaží 28 let pomáhat českým „dětem ulice“. Díky podpoře dárců provozujeme 
streetcentrum, kde funguje program První pomoc v nouzi, a Dům Šance, jehož hlavním programem 
je pracovní terapie, díky které se už mnoho mladých lidí dostalo z ulice. Mají práci, domov 
a RODINU. Díky Vaší pomoci můžeme pomáhat. Děkujeme Vám. 

www.ProjektSance.cz 

Naše poslání: Pomáháme „dětem ulice“ postavit se na vlastní nohy.

1. Peter patří mezi ty nejsložitější případy. Rozumně se chovat neumí, doma ho rozmazlovali. Důsledkem toho je, že postupem 
času s velkým egem nezvládá život u vlastní rodiny. Sní o úspěšném životě na ulici, že mu někdo předá kufr s penězi a že se 
o něj bude někdo starat jako v dětství. ALE přitom si on bude žít, jak chce… Je to kluk ze Slovenska a nejlíp by mu bylo, kdyby 
zůstal v bezpečí vlastní rodiny. Raději však hledá svoji pravdu v Praze na ulici. Je na špatné cestě, ale poradit si nenechá. Byli 
jsme připraveni zaplatit mu cestu domů, k rodině… Ale na přímý dotaz odpověděl, že jo, ale až někdy jindy. Nevidí a nechápe, 
že až ono „jindy“ nemusí přijít už nikdy. 2. Pavla spí pod mostem s partou bezdomovců. Rádi bychom pro ni udělali víc – než 
jen to, že má otevřený vstup do pracovní terapie Domu Šance. Ale momentálně není schopna od nás víc přijmout. Když se jí 
ptáme, zda už je čas na změnu života, tak říká ano, ale pod vlivem „hodných“ kamarádů řešení honem ještě odloží. Je infan-
tilní. Poznamenaná nefunkční rodinou. Zatím tedy u nás využívá základní podporu jako pračku, sušičku, sprchu, hygienické 
potřeby a ráda se s ostatními nají. Protože se nám často nedostává dámských kalhotek, tak někdy vyfasuje trenky pro kluky 
a pak je z toho ještě legrace. Je zanedbaná, ale milá, máme ji rádi. Při pravidelném kontaktu s námi jí nenápadně ukazujeme 
směr, ale musíme čekat, zda bude mít sílu k rozhodnutí změnit svůj život. V dubnu jí zalehlo v uších a nezměnilo se to ani 
po pár dnech, tak jsme s ní raději navštívili naši paní MUDr. Danielu Šímovou a od ní dostala pár doporučení, která rychle 
pomohla. Nad jejím nezaviněným životním stylem se pozastavily paní doktorka i sestřička. 3. Trpělivost se vyplácí. Honzovi 
jsme pomáhali před mnoha lety a nevypadalo to s ním dobře. Stejně jako Peter nebo Pavla měl i on bludné životní období, 
kdy si nenechal poradit a věřil, že to zvládne… Ale nakonec to dopadlo dobře. Dnes má práci, bydlení a je se svým životem 
spokojený. Přišel se nám po letech ukázat a pochlubit se.

Jsem byla blbá, že jsem si nevážila toho, co jste mi dlouhé roky nabízeli. Dneska bych už byla někde jinde. Hodně jste pro 
mě udělali. Ta psychická pomoc, když jsem na tom nejhůř, je pro mě vždycky důležitá. Člověk si chyby uvědomí pozdějc. 
To nám řekla Helena, jedna z klientek Projektu Šance, při své nedávné návštěvě ve streetworkcentru.  

Vážená paní, vážený pane, 

život v Projektu Šance běží na plné obrátky. Funguje streetworkcentrum, kde v květnu proběhla rekonstrukce stoupačky, 
a do dílny v Domě Šance se nám klienti občas vejdou jen taktak. Jako obvykle to přináší celou řadu příběhů. Dnes už běžně 
pracující Petr, který pracovní terapii navštěvoval před lety, se díky platbě za elektřinu dostal finančně do úzkých a poprosil 
nás o pomoc. Půjčku si ale chtěl hned odpracovat. A když by bylo nejhůř, má naši pomoc na dosah. S Mirkem to jde letos 
nahoru dolů. I když mu horem dolem říkáme, že „marihuana“ mu do života nic dobrého nepřináší, drží se jí přes opuštěnost, 
jakou mu způsobuje, i pro zdánlivý klid a život „lážo plážo“, které mu přináší. Opěvovaný, blahodárný stav? Ten je draze 
vykoupený, ale to zatím Mirek nevnímá. Přesto, díky spolupráci s námi, o své budoucnosti uvažuje a jsme domluveni, že 
mu pomůžeme s oddlužením, které chce podstoupit. Ostatní klienti „bojují“ za svůj další den (s většími nebo menšími 
úspěchy) a pro Marka z pracovní terapie Domu Šance právě hledáme brigádu, protože je připraven na další krok. Krok do 
velkého života.



1. Naše zvláštní poděkování za laskavou podporu a pomoc patří řediteli Galerie Vltavín panu Robertu Hédervárimu, který se 
s námi snaží pomáhat přes dvacet let. I letos připravujeme ve spolupráci s galerií vánoční charitativní aukci Umělci „dětem 
ulice“. 2. V letošní aukci nás podpoří i světoběžník Kristián Kodet, který Lászla přijal v dobré náladě. Při převzetí díla jsme 
mu mohli zároveň pogratulovat ke krásným 75. narozeninám, na které nevypadá. 3. Dvanáctiletý Tomáš Hrnčíř odmalička 
rád mluví do mikrofonu. To spojil se svojí zvídavostí do talkshow, ve které mu zajímavé osobnosti odpovídají na jeho otázky. 
Lászla se Tomáš ptal, jak se mu daří pomáhat „dětem ulice“. Rozhovor naleznete na Tomášově Facebooku.

Ondřej Havelka
a jeho MelOdY MakeRS

Poklad na stříbrném plátně
ve Smetanově síni Obecního domu v Praze

7. září 2023 od 19:00 hodin

a autoři dopisů: Alexandra a Pavel

Volných míst na letošní benefiční koncert je stále méně. Pokud byste chtěli vidět stepujícího a zpívajícího Ondřeje Havelku a jeho 
Melody Makers, navštivte www.koncert2023.cz, kde naleznete další informace k předprodeji vstupenek. Těšíme se na Vás. 

Za Projekt Šance Vás srdečně zdraví  László Sümegh 
       předseda

V nedávné době byla spuště-
na první dobročinná aukční 
platforma D O B R O B O T, 
která svoje pomáhání spojila 
i s Projektem Šance. 

Aktuálně si na jejích strán-
kách www.dobrobot.cz mů-
žete vydražit ve prospěch 
Projektu Šance fotografii 
 Bulík od Karla Šustra. 

Pracovní terapie v Domě Šance je prevencí sociálního vyloučení pro „děti ulice“, která je ve své podstatě celorepublikově 
unikátním projektem. O naše know-how máme zájemce z celého světa. Dokazují nám to i klienti, kteří naši terapeutickou 
dílnu delší anebo kratší dobu navštěvovali, a teď od nich dostáváme dopisy z vězení. Někdy je totiž vězeňský čas důležitý 
k zamyšlení. Ludmila, Zdeněk, další Mirek i David píší, že se po trestu chtějí vrátit k nám, ať s nimi po propuštění počítáme. 
Zkusili by se znovu postavit na vlastní nohy. Naopak, z druhé strany reality se nám ozývají klienti, kterým se pomoci podařilo 
(stejně jako Honzovi) a zastavují se u nás nebo volají, aby zavzpomínali na dny, kdy byli na naši podporu odkázaní. Někteří 
úspěšní se za svoji těžkou minulost stydí a raději se k nám nehlásí. To respektujeme. V tom je pracovní terapie v Domě Šance 
výjimečná, že ač je její provoz složitý a je to často překážkový běh na dlouhou trať, tak dlouhodobě a doslova krok za krokem 
přináší dobré výsledky. Naše pomoc, a tudíž i Vaše podpora nejsou jednorázové, ale nenásilně směrují klienty, aby si na živo-
bytí vydělali sami a žili na své úrovni slušné životy.     

Práce v Projektu Šance pro české „děti ulice“ pokračuje, vážená paní, vážený pane, a pokud by bylo ve Vašich 
možnostech podpořit nás, prosíme Vás o pomoc.


